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آملی لاریجانی: خواب آمریکا برای ندیدن ۴۰ سالگی 
انقلاب تعبیر نخواهد شد

رییس قوه قضاییه با بیان اینکه مردم ما در صحنه حاضر هستند و استقلال 
و عزت خود را حفظ خواهند کرد، گفت: آمریکایی ها گفته اند که جمهوری 
اسلامی چهل سالگی انقلاب را نخواهد دید؛ ولی این خواب هیچگاه تعبیر 

نخواهد شد
به گزارش ایسنا، آیت الله آملی لاریجانی در حاشیه مراسم ١٣ آبان، اظهار کرد: 
پیام این راهپیمایی برای استکبار جهانی که سرکرده آن آمریکاست، این است که 
مردم بصیر و هوشیار ما در صحنه حاضر هستند و استقلال و عزت خود را حفظ 
خواهند کرد و تسلیم زورگویی های آمریکا و اذنابش نخواهند شد. وی با تاکید بر 
اینکه با چنین ملت بصیری هیچگاه با زبان قدرت نباید صحبت کرد، افزود: این 
مردم آزموده هستند و در طول چهل سال انقلاب در برابر همه فشار ها و تحریم ها 
ایستادگی کرده اند. رییس قوه قضاییه با اشاره به ادعای آمریکا  مبنی بر اینکه 
جمهوری اسلامی چهل سالگی انقلاب را نخواهد دید، از این موضوع به عنوان خوابی 
که هیچگاه تعبیر نخواهد شد، یاد کرد و گفت: آمریکایی ها گفته اند که جمهوری 
اسلامی چهل سالگی انقلاب را نخواهد دید؛ ولی این خواب هیچگاه تعبیر نخواهد 
شد و این ملت، استوارتر، سرافرازتر و قدرتمندتر به مسیر خودش ادامه می دهد. وی 
یادآور شد: آن کسانی که رو به افول هستند، آمریکا و قدرت های شیطانی منطقه اند 
و همین حالا نیز نشانه های آغاز این افول، روشن است. آملی لاریجانی با بیان اینکه 
به این ملت هوشیار و جوانان بصیر و توانمند و عزتمند افتخار می کنیم، تاکید کرد: 
مطمئن هستیم که نصر الهی همراه ملت ایران خواهد بود. وی در پاسخ به سئوالی 
مبنی بر اینکه ملت ایران همچنان شعار مرگ بر آمریکا را سر می دهند؛ دلیل این 
استمرار و مداومت چیست، اظهار کرد: آمریکایی ها، عزت و قدرت ما را نشانه گرفته 
اند و با اصل انقلاب و مردم غیور ایران مخالف هستند و اگرچه در ظاهر شعار هایی 
می دهند، ولی رفتارشان در طول چهل سال انقلاب همین را نشان داده است و هرچه 

توان داشته اند برای ضربه زدن به مردم و انقلاب ما به میدان آورده اند.

رییس قوه قضاییه در پایان گفت: باید با همه توان با استکبار مقابله کنیم و این 
مردم نیز مقابله کرده اند و استوارتر خواهند ایستاد.

آغاز رزمایش مشترک مدافعان آسمان ولایت ۹۷ 
رزمایش مشترک پدافند هوایی با عنوان »مدافعان آسمان ولایت ۹۷« از 

امروز به مدت دو روز در گستره بزرگی از آسمان کشور برگزار می شود.
به گزارش ایسنا، امیر دریادار حبیب الله سیاری رئیس هیأت مدیره برگزاری این 
رزمایش طی نشست خبری با اعلام این مطلب اظهار کرد: این رزمایش با حضور 
قرارگاه پدافند خاتم الانبیا)ص(، نیرو هوافضا سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و بخشی 
از نیروی هوایی ارتش در گستره ای به اندازه ۵۰۰ هزار کیلومترمربع و در بخش هایی 

از شمال، غرب، شرق و مرکز کشور از فردا آغاز می شود.
وی در خصوص اهداف برگزاری این رزمایش تصریح کرد: نیروهای مسلح ما 
همواره باید برای دفاع از آب، خاک و آسمان کشور آماده باشند و در راستای همین 
حفظ امنیت آسمان میهن اسلامی مان بود که قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( 
تشکیل شد و علاوه بر آن، نیروی هوافضای سپاه پاسداران و نیروی هوایی ارتش نیز 

در این خصوص مسئولیت هایی دارند.
دریادار سیاری گفت: در طول سال همه این یکان ها اقدام به برگزاری چند رزمایش 
می کنند که این رزمایش ها از سطوح پایین آغاز شده و درنهایت، به صورت یک 

رزمایش مشترک برگزار می شود.
رئیس هیأت مدیره رزمایش مشترک پدافند هوایی از جمله اهداف اصلی این 
گونه  این  در  افزود:  و  دانست  پدافندی  یگان های  توان  ارتقاء سطح  را  رزمایش 
رزمایش ها، مهارت کارکنان مورد سنجش قرار گرفته و تجربیات زیادی از نیروهای 

قدیمی تر به عناصر جوان منتقل می شود.
وی خاطرنشان کرد: تمام سامانه های حاضر در این رزمایش بومی بوده و اصولا 
یکی از کارکردهای چنین رزمایش هایی تست مهمات، موشک ها و سامانه های جدید 

و نیز سامانه هایی است که ما از گذشته آنها را دراختیار داریم.
و  آموزش ها  سلاح ها،  تمام  کرد:   خاطرنشان  ارتش  هماهنگ کننده  معاون 
هماهنگی های ما متناسب با تهدیدات است، چرا که ما این تهدیدات را به خوبی 
می شناسیم و طبق آن برنامه ریزی می کنیم و به همین دلیل است که سناریوهای 
مختلف و متفاوت برای مقابله با انواع تهدیدها، تدوین شده و در این رزمایش ها با 

شبیه سازی، مورد سنجش قرار می گیرد.
دریادار سیاری تاکید کرد: در مرحله اول این رزمایش ما شاهد استقرار و گسترش 
نیروها در اقصی نقاط کشور هستیم که در این حوزه توانمندی های زیادی به دست 
آمده و قدرت تحرک یکان ها به میزان چشمگیری افزایش یافته، به صورتی که 
می توانند در کمترین زمان در نقاط مورد نظر مستقر شوند و این توانمندی بالایی 

است که برای ما در گذشته غیرقابل باور بود.
وی با بیان اینکه در این رزمایش در حوزه های رزمی، انواع سامانه های جدید و 
قدیمی پدافند هواپایه و زمین پایه مورد ارزابی قرار می گیرد، اظهار کرد: در رزمایش 
مدافعان آسمان ولایت، تمامی مراحل کشف، شناسایی، رهگیری و انهدام تهدید با 

استفاده از تمام تجهیزات و سامانه ها از جمله جنگ الکترونیکی تمرین می شود.
رئیس هیأت مدیره رزمایش با اشاره به تحریم های چهل ساله علیه کشورمان 
گفت: کشورمان از ۲۲ بهمن ۵۷ تا به امروز تحت شدیدترین تحریم ها بوده و این 
تحریم ها در حوزه نظامی بیشتر است، چرا که دشمن نمی خواهد جمهوری اسلامی 

ایران مستقل باشد و به عنوان یک کشور مستقل روی پای خود بایستد.
امیر دریادار سیاری افزود: امسال که ما چهلمین سال پیروزی انقلاب اسلامی را 
جشن می گیریم، فرمایش امام خمینی)ره( در سال ۵۷ که فرمودند باید برای تأمین 
نیازهای خود روی پای خودمان بایستیم محقق شده و ما در تأمین نیازها در زمین، 

دریا و هوا به جایگاهی رسیدیم که می توانیم بگوییم خودکفا هستیم.
وی با بیان اینکه همه سامانه های حاضر در این رزمایش بومی هستند، خاطر نشان 
کرد: این توانمندی به برکت وجود جوانان، دانشگاهیان، صنایع دفاع و همچنین 
کارکنان قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص(، نیروی هوافضای سپاه و نیروی 

هوایی ارتش است که امروز ما را از فناوری های روز جهان برخوردار کرده است.
رئیس ستاد ارتش گفت: البته ممکن است که گاهی اشکالاتی هم به وجود 
بیاید اما این اشکالات به دست خودمان برطرف می شود و ما هیچ گلوگاهی را باقی 

نگذاشتیم که دشمن بتواند در موقع بحران از آن علیه ما استفاده کند.
دریادار سیاری تصریح کرد: ما تمام تهدیدها را به خوبی می شناسیم و آنها را 
شبیه سازی می کنیم و در واقع، بازی جنگ می کنیم و برای همین، می توانیم این 
اطمینان را به مردم عزیزمان بدهیم که دشمن قادر به عملی کردن تهدیدات خود 

علیه کشورمان نیست.
در ادامه این نشست خبری هنمچنین امیر صباحی فرد فرمانده قرارگاه پدافند 
هوایی خاتم الانبیاء در پاسخ به پرسششی درباره امنیت آسمان کشورمان گفت: 
همانطور که سازمان ایکائو اعلام کرده است، آسمان کشورمان امن ترین آسمان است 
و از زمان این اعلام، پروازهای ورودی به کشورمان سه برابر شده است که این 

نشانه ای از اقتدار پدافند هوایی است.
وی به دستگیری عبدالمالک ریگی سرکرده گروهک تروریستی جندالله در آسمان 
کشور طی سال های گذشته اشاره و با بیان اینکه این عملیات یک عملیات پیچیده 
و سخت بود، خاطر نشان کرد: نمونه دیگر اقتدار پدافند هوایی در جریان دستگیری 
نیروهای آمریکایی در خلیج فارس بود که پس از دستگیری آنها، پدافند هوایی 
حدود ۷، ۸ ساعت با هواپیماهای آمریکایی که قصد آزادی نیروهای شان را داشتند 
درگیر بود و اخطارهای قدرتمندانه ای را به آنها داد و مانع عملی شدن نیت آنها شد.

اخبار
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کمیسیون اقتصادی مجلس در پی اصلاح قانون امور گمرکی
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با اشاره به جلسه امروز)یکشنبه( کمیسیون متبوع خود، اظهار کرد: درجلسه امروز کمیسیون اقتصادی لایحه اصلاح قانون امور گمرکی بر اساس ماده 141 آیین نامه داخلی مجلس شورای 

اسلامی در دستور کار قرار گرفت. زهرا سعیدی مبارکه در گفت وگو با ایسنا درخصوص جلسه امروز کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: در جلسه امروز کمیسیون اقتصادی لایحه اصلاح قانون امور گمرکی بر اساس ماده 141 آیین نامه 
داخلی مجلس شورای اسلامی در دستور کار قرار گرفت. وی افزود: همچنین گزارش هیأت تحقیق و تفحص مجلس از روند مبارزه با قاچاق کالا و ارز، مورد بررسی قرار گرفت.

تبعات عدم تائید CFT توسط چیست؟ 

کار عجیب شورای نگهبان! 
دور جدید  آغاز  روز  در  دقیقا  نگهبان  بالاخره شورای    
تجریم های ایالات متحده آمریکا نظر خود را در خصوص 
CFT اعلام کرد و همانطور که برخی پیش بینی کرده 
بودند، این نهاد CFT را تائید نکرد و مجددا به مجلس 

ارجاع داد. 
نکته جالب توجه این است که بعد از این اتفاق علیرضا رحیمی 
نماینده مجلس در صفحه توییتری خود نوشت: »ایراد های شورای 
نگهبان درجلسات مقامات ارشد دولت با آن شورا توضیح داده و 
رفع ابهام شده بود و الحاق به کنوانسیون مقابله با تامین مالی 
تروریسم CFT را )باوجود شرایط ۷ گانه الحاقی مجلس( همچنان 
برای امنیت ملی ایران مفید می دانیم.   بخوانید: پیوستن ایران به 
FATF؛ شورای نگهبان کار را سخت کرد با این نوشته کوتاه 
رحیمی تا حدودی این شائبه ایجاد شد که تصمیم شورای نگهبان 
به احتمال زیاد برگرفته از نظر دبیرخانه مجمع تشخیص است که 
طی چند هفته گذشته حواشی بسیاری به همراه داشته است. 
اما جدا از همه این ها حالا نگرانی های بسیاری به وجود آمده 
است که اگر در نهایت توافقی میان مجلس، شورای نگهبان و 
مجمع تشخیص رخ ندهد، با وجود تحریم های ثانویه، چه اتفاقاتی 
رخ خواهد داد؟   هوز جای نگرانی نیست اما حسن بهشتی پور 
تحلیلگر مسائل بین الملل نگاه متفاوتی به این ماجرا دارد. او در 
گفتگو با فرارو عنوان کرد: »به نظرم هنوز اتفاق خاصی رخ نداده 

است.
 ایران همچنان فرصت دارد که این لوایح را تصویب کند. به 
هرحال شورای نگهبان ایراداتی را مطرح کرده که مجلس باید به 
آن ها رسیدگی و در صورت لزوم رفع کند. اگر نهایتا هم مجلس 
اصرار بر عدم نیاز به اصلاح داشت، مسئله به مجمع تشخیص 
می رود و در آنجا مورد بررسی قرار می گیرد. یعنی هنوز اتفاق 
نگران کننده ای رخ نداده است و لزومی ندارد جامعه نگران وضعیت 
 CFT شود.« وی در پاسخ به این سوال که مجمع تشخیص با
مخالفت کرده است و آیا این می تواند نشانگر آن باشد که در نهایت 
این لوایح به تائید این نهاد ها نخواهد رسید، اظهار کرد: »خیر. 
ببینید مجمع تشخیص یک سری سیاست های ابلاغی داشتند که 
معتقدند این سیاست ها در CFT رعایت نشده است. ضمن اینکه 
این نظر کمیسیون تخصصی مجمع است نه تمام اعضای اصلی 
این نهاد. الان کمیسیون اعلام کرده که CFT با برخی قوانین 
مغیرت ندارد. حالا جدا از این باید اول صبر کنیم که CFT دوباره 
به مجلس برگردد و در صحن مجددا مورد بررسی قراگیرد و اگر 
با نتوانستند شورای نگهبان را قانع کنند بعد کار مجمع تشخیص 
می کشد. با اینحال همانطور که عرض کردم ما همچنان زمان 

داریم و جایی برای نگرانی نیست.«
 او تاکید کرد: »البته باید این را در نظر داشت که اجرای طرح 
اروپایی ها منوط بر تصویب لوایح چهارگانه است. زیرا عدم تصویب 
ان ها موجب خواهد شد که ایران دیگر امکان اجرای طرح های 
اقتصادی با اروپا را نداشته باشد. این صرفا مختص اروپا نیست 
و حتی کشور هایی مانند چین و روسیه هم دیگر نمی توانند با 
 FATF ما مراوده اقتصادی داشته باشند. همه این کشور ها عضو
هستند و اگر ما نتوانیم به عضویت FATF در بیایم قطعا با 

محدودیت های بسیاری مواجه خواهیم شد. البته من معتقدم که 
شورای نگهبان کاملا به این مسئله واقف است و در نهایت ایرادات 

موجود رفع خواهد شد.«
بهشتی پور در پایان گفت: »فقط برای من خیلی عجیب است 
که ما در شرایطی قرار داریم که جنگ روانی شدیدی میان ایران 
و آمریکا به راه افتاده است و دشمن مداوم سعی دارد دل ایرانیان 
را خالی کند و در چنین شرایطی شورای نگهبان اعلام نظر خود 
را دقیقا در روز ۱۳ آبان که روز اعمال تحریم های جدید ایالات 
نگران تحریم ها  الان همه  زیرا  است.  داده  انجام  است،  متحده 
هستند اصلا لزومی نداشت در این روز نظر خود را اعلام کنند. 
ضمن اینکه واقعا بهتر است رسانه ها هم در زمین دشمن بازی 
نکنند. الان شرایط به گونه ای نیست که مردم را ناامید و نگران 

کنیم.« 
 تبعات نپیوستن به اف ای تی اف در همین خصوص علی 
بیگدلی استاد روابط بین الملل طی گفتگو با فرارو عنوان کرد: »به 
نظر من از همان ابتدا مشخص بود که شورای نگهبان حاضر به 
تائید CFT نخواهد بود. زیرا صحبت از لوایح چهارگانه از مدت ها 
قبل مطرح بود و همه مقامات در جریان جزئیات آن بودند و اگر 
تصمیم داشت CFT را تائید کند، دیگر لزومی نداشت تا این اندازه 
وقت تلف کند. البته من نقش مجمع تشخیص مصلحت نظام را 
هم در این ماجرا کم نمی دانم. به هرحال مخالفت آن ها هم روی 

نظر شورای نگهبان تاثیر داشت. به هرحال ان ها از همان ابتدا که 
مجلس تصویب کرد اعلام کردند که با این لوایح مخالف هستند 
و با توجه به زمانی که صرف پاسخ شورای نگهبان در خصوص 
CFT صرف شد، به نظر من با نهاد ها و افراد مختلف مشورت های 
لازم صورت گرفته است و نتیجه آن رد این لایحه بود.« وی افزود: 
»البته ممکن است دلیل دیگری هم داشته باشد. مثلا شاید به 
این دلیل CFT رد شد که مدتی قبل هم رئیس گروه اقدام علیه 
ایران و هم وزیر خزانه داری ایالات متحده آمریکا اعلام کردند که 
اگر قرار باشد ایران دسترسی به سوئیفت داشته باشد، آن را هم 
تحریم خواهند کرد؛ لذا شاید مقامات شورای نگهبان به این جمع 
بندی رسیده اند که حتی اگر CFT را تائید کنند هم دسترسی 
ایران به سوئیفت قطع خواهد شد و بر همین مبنا ترجیح دادند 

آن را تائید نکنند.
البته این صرفا یک حدس و گمان است و اگر اینگونه باشد من 
اصلا با ان موافق نیستم. زیرا به هرحال با تصویب CFT همچنان 
امید هایی وجود داشت، ولی الان تمام آن ها از بین رفته است.«   
بخوانید: مهلت شورای نگهبان تمام شده؛ CFT قابل اجراست او 
ادامه داد: »ما با اعمال تحریم ها امکان این را نخواهیم داشت که 
با کشور هایی که زیر نفوذ ایالات متحده هستند مثل ژاپن و کره 
جنوبی و... وارد مبادلات تجاری شویم، اما الان با رد CFT حتی 
دیگر نمی توانیم با کشور های دوست مثل هند و روسیه و چین و... 

مبادله داشته باشیم. البته شاید هم این آقایان طرح های جایگزینی 
داشته باشند، اما حداقل به ذهن من نمی رسد. الان با اینکاری که 
شورای نگهبان کرد رسما تمام طرح اروپا را هم بی فایده کرده 
است. البته هنوز مشخص نیست جزئیات طرح اروپایی ها چیست و 
قرار است چه کار هایی انجام دهند و حتی کشور های اروپایی حاضر 
نشدند که کشور میزبان این طرح باشند، اما موضوع این است که 
حتی اگر آن ها هم طرح خود را به نحو احسن اجرایی کنند با 
توجه به اینکه ما لوایح چهارگانه را تصویب نکردیم، عملا کارایی 
نخواهد داشت.« بیگدلی در پاسخ به این سوال که آیا با توجه به 
رد CFT ایران می تواند برای مقاومت در برابر تحریم ها مانند دوره 
قبل عمل کند و مبادلات لازم را انجام دهد، گفت: »موضوع این 
است که در دوره قبل اصلا موضوع لوایح چهارگانه مطرح نبود و با 
این حال ما نمی توانستیم پول فروش نفتمان را دریافت کنیم. مثلا 
اگر خاطرتان باشد مشکلاتی با هند داشتیم که آن ها می گفتند 
در ازای نفت روپیه می دهیم و ما قبول نمی کردیم و حتی هنوز 
هم یک بخشی از آن پول آن دوره را نتوانستیم دریافت کنیم. 
این ماجرا درباره ترکیه هم صدق می کند و ما همچنان از این 
کشور طلب داریم. حالا شما این را در کنار تحریم های ثانویه قرار 
دهید متوجه خواهید شد که چقدر رد این لوایح به ضرر کشور 
خواهد بود. زیرا تحریم های ثانویه به مراتب از تحریم های اولیه 

خطرناک تر است.« 

گزارشی از متن و حاشیه مراسم 13 آبان ۹۷

فرمانده کل سپاه خطاب به ترامپ: هرگز ایران را تهدید نکن
مراسم راهپیمایی 13 آبان ۹۷ در تهران هم زمان با سایر استان ها از ساعت 
۹:3۰ دقیقه امروز صبح از مقابل لانه جاسوسی آغاز شد و راهپیمایی کنندگان 
در بیانیه این مراسم تاکید کردند که »آمریکا این بار هم سیلی محکم دیگری 

از ملت ایران خواهد خورد«.
به گزارش ایسنا، این مراسم با حضور اقشار مختلف مردم، از جمله دانش آموزان و 
جمعی از مسئولان در مقابل لانه جاسوسی- سفارت پیشین آمریکا در تهران- برگزار 

شد.
اگر لانه جاسوسی باقی می ماند در همان دهه اول انقلاب کار تمام بود

به گزارش ایسنا،  سرلشکر محمدعلی جعفری فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی صبح یکشنبه در مراسم گرامیداشت سالروز استکبارستیزی که در مقابل لانه 
جاسوسی برگزار شد، با بیان اینکه اگر آمریکایی ها در لانه جاسوسی باقی می ماندند 
بدون تردید انقلاب ما چهل ساله نمی شد و در همان دهه اول کار انقلاب تمام بود، 
اظهارکرد: تسخیر لانه جاسوسی به دست دانشجویان انقلاب دوم ملت ایران بود که به 

فرموده امام خمینی )ره( این پیروزی از پیروزی اول بزرگ تر بود.
آمریکا این بار هم سیلی محکم دیگری از ملت ایران خواهد خورد

 امروز دانش آموزان ایران اسلامی ضمن گرامی داشت حماسه یوم الله ۱۳ آبان و نثار 
درود به ارواح طیبه شهدا و امام راحل؛ خطاب به مستکبران عالم بخصوص آمریکای 
جهانخوار در بیانیه خود گفتند: ما نوجوانان و جوانان از نسل همان پدرانی هستیم که 
رژیم شاهنشاهی دست نشانده تان را تار و مار کرد و شما و مـتحدانتان را سر جایشان 
نشاند و حالا ما همان مسیر را با بصیرت تر و با صلابت تر ادامه خواهیم داد تا آرمان 
آزادی همه مستضعفین جهان از چنگال استکبار با برپایی صلح و احترام به حقوق و 

عزت ملتها به لطف الهی به سرانجام برسد .
وی در بخش دیگری از سخنانش با بیان این که»غلبه بر جنگ اقتصادی هم نزدیک 
خواهد بود«، خطاب به » رییس جمهور عجیب و غریب آمریکا« گفت: هرگز مردم 
ایران را تهدید نکن؛ چرا که هنوز ناله های نظامیان شما در طبس و ملوان های شما 
در خلیج فارس شنیده می شود و شما می دانید که روزانه چه مقدار از کهنه سربازان 
شما در آمریکا از افسردگی دست به خودکشی می زنند. ما را تهدید نظامی نکنید و از 

تهدید نظامی نترسانید.
حضور دانشجویان خارجی در راهپیمایی 13 آبان

جمعیت شرکت کننده در راهپیمایی ۱۳ آبان پلاکارد هایی که بر روی آن شعار 
مرگ بر آمریکا ، مرگ بر اسرائیل و هیهات مناالذله درج شده در دست دارشتند. در این 
راهپیمایی  علاوه بر دانشجویان ایرانی، تعدادی از دانشجویان خارجی که در دانشگاه 

های ایران مشغول به تحصیل هستند ، نیز  حضور داشتند.
حضور نمادهای عروسکی نتانیاهو، ملک سلمان و ترامپ در راهپیمایی 13 

آبان
در مراسم راهپیمایی ۱۳ ابان امسال نمادهای عروسکی سران برخی از کشورها 
و رژیم های دشمن ملت ایران در دست راهپیمایی کنندگان قرار داشت. همچنین 
عروسک هایی که نماد ملک سلمان پادشاه عربستان ، بنیامین نتانیاهو نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی و دونالد ترامپ رئیس جمهور آمریکا و کشور انگلیس است در دست 

حاضران در این راهپیمایی قرار داشت.
انجام مدیحه سرایی در مراسم راهپیمایی 13 آبان

علاوه بر حضور غرفه های فرهنگی به منظور تبیین استکبارستیزی و اقدامات 
خصمانه آمریکا، مدیحه سرایی به دلیل همزمانی این مراسم با ایام اربعین و با ذکر 
اباعبدالله الحسین )ع(  انجام می شد که راهپیمایی کنندگان همزمان شعارهای هیهات 

من الذله را سر می دادند.
سر دادن شعار مرگ بر آل سعود و هیهات من الذله در راهپیمایی 13 آبان

راهپیمایی کنندگان که جمع کثیری از دانش آموزان و اقشار مردم را تشکیل 
می دادند، شعارهای مرگ بر آمریکا، مرگ بر اسرائیل و مرگ بر آل سعود و هیهات من 

الذله، حسین حسین شعار ماست، شهادت افتخار ماست و ... را سردادند.
همچنین راهپیمایی کنندگان پلاکاردهایی که روی آنها مرگ بر آمریکا، هیهات من 

الذله، مرگ بر اسرائیل و پلاکاردهایی از دونالد ترامپ را در دست داشتند.
حضور غرفه هایی از سازمان ها و دستگاه های مختلف

در مسیرهای راهپیمایی غرفه هایی از دستگاه ها و سازمان های مختلف مستقر 
شده و برنامه هایی را اجرا می کردند.  در این غرفه ها نمایشگاه های کتاب، کاریکاتور و 
عکس استکبارستیزی، طومارنویسی برگزار شده و راهپیمایی کنندگان در این مراسم ها 
مشارکت داشتند. غرفه هایی از سازمان هلال احمر، وزارت نفت، سازمان دانش آموزی و 

شهرداری مناطق مختلف و ... نیز در حاشیه این مراسم مستقر بود.
نمایش ماکت موشک ذوالفقار

ماکت موشک ذوالفقار در مراسم راهپیمایی ۱۳ آبان به نمایش درآمد. همچنین 
پرچم های بزرگی که بر روی آن یاحسین و هیهات من الذله نوشته شده در دست 

راهپیمایی کنندگان مشاهد شد.
  حضور برخی مسئولان و شخصیت های سیاسی در راهپیمایی 13 آبان 

تهران
جمعی از مسئولان و شخصیت های کشوری و لشکری در مراسم راهپیمایی ۱۳ آبان 
در تهران، حضور یافتند.  بطحائی، وزیر آموزش و پرورش، محمدنبی حبیبی، دبیرکل 
حزب موتلفه، جمعی از مسئولان سپاه پاسداران، نمایندگان مجلس، برخی اعضای 
هیات دولت، برخی از مقامات قضایی و برخی دیگر از شخصیت های سیاسی از جمله 

شرکت کنندگان در این راهپیمایی بودند.
توجه ویژه رسانه های خارجی به راهپیمایی 13 آبان

راهپیمایی ۱۳ آبان سال جاری مورد توجه ویژه خبرنگاران خارجی قرار گرفت. 
مراسم راهپیمایی ۱۳ آبان  سال جاری  در تهران  از سوی ۱۲۰ خبرنگار، عکاس و 

فیلمبرداری خارجی پوشش داده شد .
در این مراسم تعدادی از  خبرنگاران خارجی در مصاحبه با افراد شرکت کننده در 
این راهپیمایی به ویژه دانشجویان  و دانش آموزان نظر آن ها را  در مورد اعمال مجدد 
تحریم ها از سوی آمریکا علیه ایران ، تاثیر آن بر زندگی مردم ایران و رابطه ایران و 

آمریکا  پرسیدند.
پرچم آمریکا به آتش کشیده شد

راهپیمایی کنندگان در مراسم راهپیمایی ۱۳ آبان پرچم آمریکا را به آتش کشیدند.
راهپیمایی کنندگان پلاکاردهایی از نتانیاهو که روی این پلاکارد واژه تورقوز آباد 

نوشته شده و همچنین ترامپ را در دست داشتند.
روایت 13 آبان در گذر زمان برای راهپیمایی کنندگان

در جریان برگزاری راهپیمایی ۱۳ آبان در تهران بنری در خیابان طالقانی تهران 
نصب شده بود که در آن سه اتفاق رخ داده در ۱۳ آبان به نمایش گذاشته شده بود. 
در این بنر عکس هایی از تبعید امام خمینی به ترکیه از سوی رژیم شاهنشاهی، کشتار 
دانش آموزان در محوطه دانشگاه تهران در آبان  سال ۱۳۵۷ و همچنین اشغال سفارت 

آمریکا در آبان ۵۸ توسط دانشجویان پیرو خط امام)ره( نصب شده است.
1۰۰ دلارهای آمریکایی زیر پای راهپیمایی کنندگان

در راهپیمایی ۱۳ آبان در اعتراض به  سوء استفاده آمریکا از دلار  جهت اعمال 
فشار و تحریم علیه کشورهای دیگر و ممانعت های ایجاد کرده برای ایران در استفاده 
از این واحد پولی  جهت انجام معاملات تجاری و اقتصادی خود با دیگر کشورها بنری 
از عکسهای صد دلاری  بر زمین  در مسیر حرکت شرکت کنندگان در راهپیمایی ۱۳ 

آبان پهن شده بود که مردم بر روی آن راه می رفتند .
در پایایان مراسم راهپیمایی سراسری ۱۳ آبان، قطعنامه پایانی این مراسم نیز قرائت 

شد.


